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هشدار »امام جمعه« به هیات نظارت بر انتخابات فردیس:

صلاحیت مجرمان را تایید نکنید!
صفحه 6

یورش به قهرمانی آسیا با 4 نماینده؛

قدم اول را محکم برداشتیم 
صفحه 4 

»نادر دست نشان« درگذشت...
اندوه ما از این واقعه بغایت دردناک قابل وصف نیست،

مرگ نابهنگام پیشکسوت فوتبال ایران،
شکوفه زندگی و کم شدن

عطر و بوی او از این جهان خاکی
را خدمت خانواده بزرگوار ایشان و جامعه بزرگ فوتبال 

تسلیت می گوییم...

پرچمداری استقلال در خاک عربستان؛

ماشالله به این تیم!
صفحه 7
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مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: خسارات 
ناشی از پدیده مخرب ریزگرد در این استان سالانه ۴۰ تا ۵۰ 

میلیارد تومان تخمین زده می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، منصور شیشه فروش روز گذشته 
با اعلام این خبر افزود: بیشتر این خسارات به زمین های 
کشاورزی، زیرساخت های حمل و نقل، محیط زیست و 

فرودگاه ها و راه آهن وارد می شود.
وی با بیان اینکه آثار مخرب ریزگردها سال به سال افزایش 
می یابد خاطرنشان کرد: توجه هرچه بیشتر به طرح های 

بیابان زدایی در این استان و کاهش روند بیابان زایی با اجرای 
پروژه های مرتبط تنها چاره و راه حل این موضوع است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به اینکه 
از سوی دیگر سلامت ساکنان مناطق مختلف  ریزگردها 
استان را به خطر می اندازد تصریح کرد: یکی از دلایل افزایش 
بیماری های قلبی عروقی و تنفسی همین آلودگی هوا و 
ریزگردها است که در بسیاری از روزهای سال بخصوص 
در پاییز بیشتر می شود و حتی تعطیلی مدارس و یا مراکز 

دولتی را در پی دارد.
انتشار  به وجود ۱۶ کانون اصلی  اشاره  با  شیشه فروش 
ریزگردها در استان اضافه کرد: تخصیص اعتبار کافی برای 
اجرای طرح های مرتبط با بیابان زدایی روند رو به رشد این 

معضل را کاهش خواهد داد.
وی مساحت کانون های گرد و غبار استان را یک میلیون و 
۹۰ هزار هکتار اعلام کرد و گفت: اجرای طرح های نهالکاری 
گونه های گیاهی مقاوم به مناطق خشک و بیابانی مانند 

تاغ و قره داغ در این مناطق راهکاری مناسب برای جلوگیری 
از انتشار هرچه بیشتر ریزگردها محسوب می شود که البته 
با تلاش متولیان امر در بخشی از بیابان های شرق و شمال 

استان انجام گرفته است.
استان اصفهان واقع در مرکز کشور اقلیم خشک و نیمه 
خشک دارد و از این پهنه ۳.۲ میلیون هکتار معادل ۳۲ 
درصد سطح استان را اراضی بیابانی و شنزار تشکیل داده که 
بطور عمده در بخش های شمالی و شرقی آن پراکنده است.

بیابان زایی در استان به ویژه در شرق اصفهان، سالانه در کنار 
به خطر انداختن سلامت مردم و تخریب محیط زیست، 
به امکانات زیربنایی و منابع طبیعی این استان خسارت 
وارد می کند، عمده خسارت ها به پایگاه های نظامی اطراف 
شهید  فرودگاه  شکاری،  هشتم  هوایی  پایگاه  همچون 
اراضی کشاورزی، محورهای مواصلاتی  بهشتی اصفهان، 
وارد  پیرامون  راه آهن و شهرهای  و شهرک های صنعتی، 

می شود.

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: تاکنون 
دو میلیون و ۱۹۴ هزار و ۱۳۳ نفر در کشور به طور قطعی 
به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۳۲۸ نفر از بیماران 
مبتلا به کرونا در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان 
کرونا در کشور به ۶۶ هزار و ۸ نفر رسیده است و تاکنون 
یک میلیون و 761 هزار و 497 تن از بیماران به طور کامل 

بهبود یافته اند.
به گزارش »دنیای هوادار«، وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی روز گذشته در اطلاعیه ای اعلام کرد: تا کنون ۳۷۲ 

هزار و ۳۶۲ نفر دوز اول واکسن کرونا و ۱۱۲ هزار و ۱۰۸ نفر 
نیز دوز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 

شده در کشور به ۴۸۴ هزار و ۴۷۰ دوز رسید.
این اطلاعیه افزود: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۲۵ هزار و ۲۶۱ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور شناسایی شد که سه هزار و ۲۰۷ نفر از آن ها بستری 
شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به دو میلیون و 

۱۹۴ هزار و ۱۳۳ نفر رسید.
وزارت بهداشت اعلام کرد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت 

گذشته، ۳۲۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۶۶ هزار و ۸ نفر رسید.
بر اساس این اطلاعیه، خوشبختانه تا کنون یک میلیون 
از  یا  و  یافته  بهبود  بیماران،  از  نفر  و ۴۹۷  و ۷۶۱ هزار 
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین چهار هزار و ۶۵۲ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های 

ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.
همچنین تا کنون ۱۴ میلیون و ۱۶۵ هزار و ۷۷۱ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

مقامات آلمان و فرانسه از هدف گذاری دولت چین برای 
خنثی سازی انتشار کربن تا سال ۲۰۲۶ میلادی استقبال 

کردند.
»آنگلا مرکل« صدراعظم آلمان و »امانوئل مکرون« رئیس 
جمهوری فرانسه امروز )جمعه( در یک نشست مجازی با 
»شی جین پینگ« رئیس جمهوری چین خواستار تلاش 

بیشتر برای محافظت از گونه ها شدند.
معاون  دمر«  »اولریکه  از  نقل  به  فرانسه  خبرگزاری 
سخنگوی دولت آلمان نوشت: صدراعظم و رئیس جمهور 
مکرون از این واقعیت استقبال کردند که رئیس جمهور 

شی هدف چین از خنثی سازی انتشار گاز دی اکسید 
کربن را تا قبل از سال ۲۰۶۰ تأیید کرد.

بر این اساس، مرکل و ماکرون همچنین بر لزوم تلاش 
های مشترک برای محافظت از تنوع زیستی، پیش از 
برگزاری کنفرانس حفاظت از گونه ها که برای ماه اکتبر 
)مهر ماه( در شهر کونمینگ چین برنامه ریزی شده، تاکید 

کردند.
گفت و گوی سه جانبه مقامات آلمان، فرانسه و چین 
یک هفته قبل از اجلاس مجازی آب و هوایی که جو 
آن دعوت شده،  به  نیز  آمریکا  رئیس جمهوری  بایدن 

انجام شد. بایدن و شی از جمله حدود ۴۰ رئیس دولتی 
هستند که قرار است در این کنفرانس سخنرانی کنند.

»جو بایدن« با پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری دستور 
بازگشت این کشور به توافق آب و هوایی پاریس را صادر 
کرد. با گذشت چند ماه از این اتفاق، هفته آینده کنفرانسی 
به میزبانی واشنگتن برای بررسی آخرین تحولات و چالش 
های پیش رو در حوزه تغییرات آب و هوایی برگزار می 
شود. در همین راستا هفته گذشته »جان کری« نماینده 
دولت آمریکا در امور اقلیمی در شانگهای با »زی ژنه هو« 

همتای خود گفت و گو کرده است.

در سال؛ خسارت 50 میلیاردی ریزگردها به نصف جهان!

شمار بهبودیافتگان کرونا به یک میلیون و 761 هزار و 497 تن رسید

استقبال آلمان و فرانسه از ایده »خنثی سازی انتشار کربن« چین

خبر اول

کرونا در ایران

بین الملل

راز عملکرد بسیار خوب بازیکنان 
باشگاهی مان در بیرون

 از ایران چیست؟
از  کننده  شرکت  تیم  چهار 
کشورمان  باشگاهی  فوتبال 
در دوره جدید پیکارهای لیگ 
دیدارهای  آسیا   قهرمانان 
نخست خود با نتایجی قابل 
تا  گذاشتند  قبول پشت سر 
امیدواری به صعود هر چهار 
از  کشورمان  فوتبال  نماینده 
مرحله مقدماتی رقابت های لیگ قهرمانان باشگاه های آسیا، 

بیش از پیش شود.
جدا از نتایج گروهی بدست آمده از سوی پرسپولیس، تراکتور، 
فولاد و استقلال ایران در این مسابقات، عملکرد فردی بازیکنان 
چهار تیم به مراتب بهتر و پرقدرت تر از آن چیزی بود که از آن 

ها در دیدارهای داخلی مشاهده می کردیم.
از  خود  خودی  به  بین المللی  پیکارهای  در  حضور  انگیزه 
از سوی  بهتر  بازی  با بردی رفیع تر و  محرک های مناسب 
باعث  ها  سال  این  در  که  آنچه  اما  است،  ایرانی  بازیکنان 
درخشش بسیار فزاینده بازیکنان و تیم های ایرانی در عرصه های 
بین المللی شده است، تمایل به دیده شدن از سوی کاشفان 
استعدادهای درخشان و هموار شدن راه بازیکنان به سوی 
تیم های حاشیه خلیج فارس است تا علاوه بر افزایش درآمد 
بازیکنان، فرصت عرض اندام در تیم های بزرگ و مطرح اروپایی 
هم که آرزوی هر بازیکنی است، در اختیار بازیکنان شایسته 

قرار گیرد .
البته تلاش برای موفقیت در هر زمینه ای قابل ستایش و 
قدردانی است و راهیابی بازیکنان شایسته فوتبال کشورمان 
به تیم ها و لیگ های معتبر اروپایی و حتی آسیایی در نهایت 
به صلاح فوتبال ملی کشورمان است اما از آنجایی که نحوه 
عقد قرارداد تیم های داخلی با بازیکنان مطرح و آینده دار، 
تابع همکاری سودجویانه واسطه ها تحت عنوان مدیر برنامه 
بازیکنان است و آن ها نیز با توافقات پشت پرده با بعضی 
قرارداد  گونه ای  به  دولتی،  باشگاه های  سودجو  مدیران  از 
می بندند که از بابت انتقال بازیکنان به تیم های بین المللی، 
عامل  که  باشگاهی  تیم های  الا  بود  خواهند  ذینفع  همه 
اصلی رشد و شکوفایی بازیکنان هستند چون هیچکس برای 
تیم های دولتی دل نمی سوزاند حتی مدیرانی که شرایطشان 
ایجاب می  کند که مدافع منافع باشگاه های تحت مدیریت 

خود باشند.
به همین دلیل است که نگران انتقال قریب الوقوع بازیکنان 
شایسته چهار تیم ایرانی حاضر در فصل جدید رقابت های 
باشگاه های آسیا به تیم های خارجی بدون در نظر گرفتن 
منافع مالی باشگاه های دارنده اینگونه بازیکنان برای سرمایه 
گذاری جهت کشف و شکوفایی استعداد های جوان هستیم.

اتفاقی که همواره از بابت حضور تیم های ملی و باشگاهی مان 
در پیکارهای بین المللی شاهد آن هستیم...

سرمقاله

دنیای هوادار یاد وخاطره شهدا بویژه برادران شهید محمودرضا

 و احمد زمانیان و پدر بزرگوارشان حاج حسین زمانیان را گرامی می دارد

مقام  معظم  رهبری: یاد و خاطره  پدران و مادران شهدا همچون یاد شهیدان زنده است

بهزاد عسگری

 خبرنگار

مرتضی دهقان آزاد- نویسنده

شخصی ۳۰ سال مشغول تجارت بود و از آن راه، ثروت 
عظیمی به دست آورد و زمین بسیار بزرگی خریداری کرد 
و  ۳۰ سال دیگر کار کرد و باز هم ثروت کلانی به دست 
آورد و با آن ثروت، کاخ بسیار مجللی ساخت. اما درست، 
زمانی که می خواست به آن کاخ نقل مکان کند، ماموران 
حکومتی جلویش را گرفتند و گفتند که زمین شما آن 
طرف تر بوده و تو زمین را عوضی گرفته ای و آباد ساخته 
ای. در واقع تو به اشتباه، کاخت را بر روی زمین دیگران 

ساخته ای و زمین اصلی خودت، بایر و بی بر مانده است.
 مولوی در تاویل و تفسیر باطن آن داستان ظاهری می 
گوید : ما هم همین طوریم، یک زمین داریم به نام 
*بدن* و یک زمین هم داریم به نام *روح* . ما فکر می 
کنیم، بدن ما، زمین ماست و هرچه داریم خرج این بدن 
می کنیم و وقتی که می خواهیم بمیریم، به ما می 
گویند:»زمین شما، روحتان بوده ولی شما روح را رها 
کرده و فقط بدن تان را آباد کرده اید«. پس به قول مولانا:

در زمین مردمان، خانه مکن

کار خود کن، کار بیگانه مکن
کیست بیگانه؟ تن خاکی تو
کز برای اوست غمناکی تو

تا تو تن را چرب و شیرین می دهی
جوهر خود را نبینی، فربهی

گر میان مُشک، تن را جا شود
روزِ مردن، گندِ او پیدا شود

مُشک را بر تن مزن، بر دل بمال
مُشک چبود؟ نام پاک ذوالجلال.

رمزی از رمضان؛

  در زمین دیگران خانه مکن!

نقطه  نظر
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جامعه

نماینده مردم شهرستان های ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان 
و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی اعلام کرد، طرح 
جذب سهمیه ۲۵ میلیون متر مکعبی آب سد طالقان 
برای شهرستان های نظرآباد و ساوجبلاغ در غرب استان 

البرزعملیاتی می شود.
علی حدادی روز گذشته با اعلام این خبر گفت: به 
همین منظور نشست هایی با مسئولان آب منطقه ای 
استان البرز و جهاد کشاورزی استان برگزار شد تا هر چه 
سریع تر طرح جذب سهمیه آب این ۲ شهرستان به 

مرحله اجرا برسد.
وی ادامه داد: این سهمیه آب به شهرجدید هشتگرد 
نظرآباد  شهرستان  و  ساوجبلاغ  شهرستان  توابع  از 

تخصیص می یابد.
نماینده مردم شهرستان های ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان 
و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی گفت: احداث خط 
انتقال آب این ۲ شهرستان در شرایط کنونی منطقه 
برای ما مهم است و می بایست مسئولان عملیاتی 

کنند و بر روی کاغذ نماند.
وی ادامه داد: برای این امر یک مخزن پنج هزار متر 
مکعبی بالا دست شهر نظرآباد پیش بینی شده که به 

زودی از طریق آبفای استان البرز عملیاتی می شود.
حدادی بیان داشت: همچنین مقرر شد برای تخصیص 

فاز اول تصفیه خانه شهر جدید هشتگرد اقدام لازم 
توسط شرکت عمران شهرجدید هشتگرد و آبفا برگزار 

شود.
وی افزود: موضوع دیگر در ۲ شهرستان ساوجبلاغ و 
نظرآباد تکمیل پروژه تغذیه مصنوعی دشت های منطقه 
و مدیریت آب رودخانه کردان است که این پروژه از دهه 

۸۰ آغاز شده و اکنون بخشی از آن انجام شده است.
دریافت  پروژه  این  برای  اعتبار خوبی  حدادی گفت: 
خواهیم کرد تا در ۲ سطح بازدهی و کارآمدی داشته 

باشد.
و  زمینی  زیر  آب  های  تقویت سفره  داد:  ادامه  وی 
مدیریت جامع آب رودخانه کردان در دشت ها و مناطق 
پایین دست مهم ترین هدف اجرای این پروژه است 
ضمن آنکه طرح تغذیه مصنوعی دشت های منطقه 

برای کشاورزی ساوجبلاغ و نظرآباد مثمر خواهد بود.
نماینده مردم شهرستان های ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان 
و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی به بخش دیگری 
از موضوعات آب در ۲ شهرستان ساوجبلاغ و نظرآباد 
اشاره کرد و افزود: با توجه به خشکسالی ها و تاثیر آن 
بر روی کشاورزی منطقه، موضوع چاه های غیرمجاز در 

شهرستان ساوجبلاغ و نظرآباد مورد بررسی قرار گرفت.
وی گفت: با توجه به اینکه امور آب در شهرستان نظرآباد 

فعال نبوده و در این منطقه به خاطر مسائل آبی با 
عقب ماندگی در بحث ساماندهی چاه های بدون پروانه  
مواجه هستیم براین اساس مقرر شد تا چاه های آب 

کشاورزی مربوط به قبل از سال ۸۵ رفع پلمب شود.
برای  منطقه  کشاورزان  اکنون  داشت:  بیان  حدادی 
آبیاری مزارع کشاورزی با مشکلاتی مواجه هستند که 
قرار شد از اسفندماه سال ۹۹ نسبت به رفع انسداد چاه 
های کشاورزی حفاری شده قبل از سال ۸۵ بر روی 
کشاورزان باز شود که تاکنون بخشی از این چاه ها رفع 

پلمب شده است.
نماینده مردم شهرستان های ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان 
و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی با اشاره به شعار 
سال »تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها«، مقر شد 
تا چاه های کشاورزی بدون پروانه مربوط به قبل از 
۸۵ در نظرآباد توسط شرکت آب منطقه ای استان البرز 

ساماندهی شود.
وی تاکید کرد که اگر شرکت آب منطقه ای استان البرز 
در این زمینه دیر اقدام کند ممکن است مزارع و باغ 

های کشاورزی نظرآباد آسیب ببیند.
حدادی گفت: اکنون یک سری از چاه های غیرمجاز 
در منطقه دربخش خانه های ویلایی وجود دارد که 

به منابع آب زیر زمینی منطقه آسیب وارد کرده است.

رئیس پلیس نظارت بر اماکن عمومی البرز از پلمب 
۵۹ واحد صنفی به دلیل عدم رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی طی فروردین ماه جاری در این استان خبرداد.

سرهنگ حمیدرضا افشاری روز گذشته با اعلام این 
خبر اظهار داشت که در اجرای نظارت بر رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی و پیشگیری از شیوع ویروس کرونا 
به صورت  عمومی  اماکن  بر  نظارت  پلیس  ماموران 

مستمر از صنوف مختلف به ویژه مراکز پر خطر بازدید 
می کنند.

وی ادامه داد: امسال یک هزار و ۲۹۶ واحد صنفی بازدید 
شد و ۳۴۰ واحد اخطاریه پلمب صادر و به ۸۷۲ واحد 

صنفی نیز تذکر داده شد.
افشاری  گفت که در این بازدید ها از ۱۳۸ واحد متخلف 
تعهد کتبی گرفته شد و ۵۹ واحد نیز به دلیل عدم 

رعایت شیوه نامه های بهداشتی پلمب شد.
از  پیشگیری  برای  اماکن عمومی  پلیس  افزود:  وی 
شیوع ویروس کرونا و پیشگیری از جرایم مربوط به 
اصناف طی یک برنامه ریزی منظم از همه اصناف بازدید 
مقطعی انجام می دهد و در صورت عدم رعایت پروتکل 
های بهداشتی تعیین شده، واحدهای صنفی متخلف 

برابر مقررات پلمب خواهند شد.

روز  فداکار  دهقان  خواجوی  ریزعلی  مرحوم  تندیس 
و فضای سبز  توسط سازمان سیما، منظر  پنجشنبه 
شهرداری کرج در منطقه حصارک این کلانشهر نصب 

شد.
»پیمان بضاعتی پور« - رئیس سازمان سیما، منظر و 
فضای سبز شهرداری کرج - گفت: این تندیس به ارتفاع 
سه متر توسط استاد آذری از هنرمندان برجسته کشور 

ساخته شده است.

وی بیان داشت: تندیس دهقان فداکار در ابتدای بلوار 
شهید ایرانی منطقه حصارک کرج نصب شده است.

گلاسه  بتن  با  تندیس  این  گفت:  پور  بضاعتی 
ساخته شده و ساخت آن حدود ۶ ماه به طول انجامیده 

است.
ریزعلی خواجوی  در سال ۱۳۰۹ در روستای »قالاچق« از 
توابع شهرستان »میانه«  استان آذربایجان شرقی  متولد 
شد که فداکاری او در سال ۱۳۴۰ برای نجات مسافران 

فداکار و ماندگار در  از وی یک شخصیت  یک قطار 
اذهان ساخت.

این دهقان فداکار در دهه ۸۰  و سال های اولیه دهه 
۹۰ شمسی در منطقه حصارک کرج زندگی کرد و لباس 
دوستدار منابع طبیعی و محیط زیست را در استان البرز 
برتن کرد اما سرانجام به زادگاه خود شهرستان میانه 
بازگشت و در ۱۱ آذرماه سال ۹۶ براثر عارضه ریوی در 

بیمارستان امام رضا)ع( تبریز به سوی معبود شتافت.

»علی حدادی«:

طرح جذب سهمیه آب غرب البرز عملیاتی می شود

۵۹ واحد صنفی در البرز متخلف پلمب شد

تندیس دهقان فداکار در کرج نصب شد

»البرز« چه خبر؟

معاون استاندار البرز و فرماندار ویژه کرج اعلام کرد که با 
توجه به شمار بالای مبتلایان به کووید ۱۹، این شهرستان 

نیازمند راه اندازی بیمارستان صحرایی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، غفور قاسم پور با اشاره به قول 
مساعد استاندار البرز مبنی بر اجرایی شدن اختصاص و 
تجهیز بخش ویژه بیماران کرونایی اظهار داشت: با توجه 
به افزایش فزاینده مراجعه بیماران  به مراکز درمانی در 
کلانشهر کرج به ویژه با شرایط خاص کرونایی نیاز به 
تجهیز مراکز درمانی از اولویت های اساسی بوده است که 

از ابتدای سال جاری در دستور کار قرار گرفته بود. 
وی افزود: هفته گذشته نیز در بازدید از بیمارستان شهید 
مدنی کرج مطالبه افزایش امکانات و تجهیزات درمانی 

مطرح شده بود که به فوریت با پیگیری از سوی استاندار 
البرز و صدور دستور لازم نسبت به توسعه این مرکز 

درمانی اقدام لازم صورت گرفت.
در  کرونایی  بیماران  ویژه  بخش  گفت:  پور  قاسم 
بیمارستان شهید مدنی کرج راه اندازی شده و در جریان 

تکمیل تجهیزات قرار دارد.
وی تصریح کرد: از مردم می خواهیم که توصیه های 
را  بهداشتی  های  العمل  دستور  رعایت  و  اجتماعی 
جدی بگیرند چرا که ظرفیت مراکز درمانی و تخت های 
بیمارستانی تکمیل شده و هفته ای سخت تر را پیش رو 

خواهیم داشت.
وی بیان داشت: در صورت ادامه این روند باید به 

فکر راه اندازی بیمارستان صحرایی بیماران کرونایی 
در کرج باشیم.

»غفور قاسم پور« تاکید کرد:

نیاز مبرم کرج به بیمارستان صحرایی 
گل در بر و...

گل و بلبل است واقعا این 
نعمت.  سراسر  مملکت 
از  همه  داریم  دولتمردانی 
جنس طلا. بی انصافی است 
اگر بخواهیم  زحماتشان را 
نبینیم و قدر ندانیم. اصلا در 
هیچ کجای این کره خاکی 
مسئولانی اینچنین با خدا، 
معنوی، اخلاقمدار و دلسوز وجود ندارد، من گشتم نبود 
شما هم نگرد که نیست. مسئولانی که برای هر مشکلی 
یک راه برون رفت از آستین گل و گشادشان بیرون می 
کشند و اجی مجی لاترجی دردها را درمان می کنند. فی 
المثل همین بحران کرونا. چقدر این عزیزان گفتند دعا 
کنید بلا از سرمان دور بشود. دعا کردیم!؟ نه. حتی قسم 
ابوالفضل برایمان خوردند ما چسبیدیم به دم خروس. باور 
بفرمایید راهکارهای علمیشان بسیار راهگشاست. کداممان 
به جای رفتن به این مراکز فیزیوتراپی که خودش مرکز 
گسترش ویروس و عفونت است، آنجایمان را که درد می 
کند خودمان مالیدیم!؟ شما بمالید اگر بد بود من خودم 
می برمتان فیزیوتراپی. کداممان وقتی مسئولان گرامی از 
شانتاژ رسانه ها گفتند مطلب را گرفتیم و هی گیر بیخود 
ندادیم که چرا منابع طبیعی دارد به چیز می رود و آب ال 

است و جنگل بل است. 
اصلا کداممان فهمیدیم که رسانه ها از دم به دنبال لطمه 
زدن به اعتبار حکومتند و هدفی جز غرض ورزی ندارند، 
البته به جز صدا و سیما که هر چه می گوید گل است و 
الباقی کلهم لایعقلونند. اصلا کجای دنیا مسئولانی چنین 
های کلاس پیدا می کنند که خودروی آخرین مدل خارجی 
سوار شوند و سفر خارجی بروند و اهل و عیالشان در بلاد 
فرزندان  و  باشند  داشته  را  محتویاتش  و  ویلا  پیشرفته 
نازنین با ذکاوتشان در دانشگاه های پرطمطراق اروپا و آن 
آمریکای جنایتکار تحصیل کنند و حتی البسه سنتیشان 
خوب  ببینم  شود.  می  تامین  دنیا  نقاط  اقصی  از  هم 
بود رئیس جمهور مثل نخست وزیر فلان خراب شده با 
دوچرخه و مترو خسته و کوفته می رفت به جلسه کابینه؟ 
نه دیگر شما بگویید. خوب بود فرزندانشان که قرار است 
مسئولان آینده باشند در علی آباد سفلی لیسانس یک رشته 
ای را می گرفتند. خوب بود شهروندی کانادا و انگلستان را 
نداشتند که اگر دولت آمریکا از ویزا تحریمشان کند نتوانند 
بروند مشت محکمشان را بر دهان همان استکبار که ما 

هنوز نمی دانیم دقیقا کجای نقشه است بزنند؟
پس لطفا قدری تامل بفرمایید و کلاهتان را قاضی کنید 
و مثل بچه های آدم خردادماه تشریف ببرید پای صندوق 
رای و به یکی از همین عزیزان های کلاس و متمدن 
رای بدهید تا کشور در مسیر پیشرفت و توسعه همچنان 
بسته  گویان  یاوه  دهان  و  برود  پیش  تمام  سرعت  با 

بماند، ایضا.

نخود هر آش!

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »زهرا سوری«
 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »همایون صنعتی زاده« 
- کارآفرین، نویسنده، مترجم و ناشر فقید - را گرامی می دارد

مقاله  یک  در  پست  نیویورک  آمریکایی  نشریه  تحریریه  هیات 
انتقادی علیه دولت بایدن درباره مذاکرات برجام که در وین در 
جریان است، نوشت تیم مذاکراتی بایدن در برابر ایران کوتاه آمد و 

خود هیچ امتیازی بدست نیاورد.
در  پست  نیویورک  تحریریه  هیات  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
ادامه این مطلب افزود: حتی تا پیش از انجام مذاکرات رو در رو 
و درحالیکه هیات های ایران و آمریکا در وین به سر می برند، 
تیم بایدن و بطریقی وزارت خارجه آمریکا از آمادگی واشنگتن در 

برداشتن تحریم های ایران خبر داد.
نیویورک پست اضافه کرد: »ند پرایس« سخنگوی وزارت خارجه 
آمریکا گفت »آمریکا آماده است تا تمامی تحریم ها را بردارد«، این 

درحالی است که این موضوع در تضاد با برجام است.
این نشریه پرقدمت آمریکایی در ادامه می نویسد: در همان روزهای 
اول ریاست جمهوری جو بایدن، طرف های اروپایی تلاش داشتند 
تا وی را به برداشتن برخی تحریم  های ایران که از دولت قبل 
اعمال شده بود، ترغیب کننداما بایدن گفته بود که ابتدا باید تهران 

گام نخست را بردارد.
نیویورک پست نوشت: اروپایی ها با تیم بایدن )در مذاکرات( برای 
آزاد ساختن یک میلیارد دلار از دارایی های ایران چنانچه تهران 
اقدام به توقف غنی سازی ۲۰ درصدی اورانیوم کند، به رایزنی 
پرداختند؛ امری که ایران آنرا رد کرد و خواستار آزاد سازی تمامی 
عواید حاصل از صادارات خود که حدود ۳۰ میلیارد دلار است، شد.

این نشریه آمریکایی افزود: در مقابل واشنگتن خواستار آن شد که 
در قبال آزاد سازی برخی دارایی های ایران، تهران نیز اقدام به توقف 
غنی سازی با غلظت ۲۰ درصد کند و کار بر روی سانتریفیوژهای 

پیشرفته را متوقف سازد که این بار ایران این پیشنهاد را رد کرد.
هیات تحریریه نیویورک پست آنگاه نوشت: چرا تیم )مذاکراتی( 
بایدن تعجیل دارد و زمین را به حریف واگذار کرده است، ایران 
قادر است با توجه به بندی که به انقضای محدودیت های  هسته 
ای ایران اشاره دارد، درهرحال طی یک دهه آینده برنامه هسته ای 
خود را آغاز کرده و به پیش برد، پس ایران است که باید تعجیل 

داشته باشد.

موثر  و  جدید  روش  یک  به  ژاپن  در  توکیو  دانشگاه  محققان 
برای درمان آلزایمر دست یافتند که با استفاده از اتم های حاوی 
اکسیژن و نور مادون قرمز، پلاک های عامل بروز آلزایمر را در 

مغز از بین می برد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه خبری ساینس دیلی، یکی 
از مهم ترین دلایل بروز آلزایمر، تجمع پلاک های پروتئین آمیلویید 
در مغز است. آمیلویید یک اصطلاح عمومی برای پروتئین هایی 
است که به طور طبیعی در بدن به وجود می آیند. در مغز افراد 
سالم، این پروتئین نابود می شود؛ ولی در مغز افراد مبتلا به آلزایمر، 

تجمع می یابد.
محققان دانشگاه توکیو به راهکاری دست یافتند که می تواند 
پلاک های آمیلویید را از مغز حذف کند. در این روش اتم های 
حاوی اکسیژن به مغز تزریق می شوند و از طریق اشعه مادون قرمز 
فعال می شوند. در این حالت به راحتی می توان پلاک های آمیلویید 
را از سطح سلول حذف کرد، بدون اینکه صدمه ای به سلول های 

سالم وارد شود.
محققان از این روش در موش های زنده استفاده کردند و یک هفته 
هر روز به مدت نیم ساعت موش ها را در معرض اشعه مادون قرمز 
و مولکول های حاوی اکسیژن که به مغز آنان تزریق شده بود قرار 
دادند. نتیجه نشان می دهد سطح پروتئین آمیلویید در مغز موش ها 

کاهش قابل توجهی یافته است.
محققان بر این باورند این روش علاوه بر آلزایمر، می تواند در کاهش 
عوارض جانبی بیماری هایی مانند سکته مغزی موثر باشد. آلزایمر 
شایع ترین نوع زوال عقل است که حافظه، افکار، مهارت های کلامی 
و قضاوت، درک مطلب و به طور کلی عملکرد شناختی بیمار را 

تحت تاثیر قرار می دهد.

آخرین آمار منتشر شده از سازمان جهانی بهداشت 
در مورد زوال عقل

- زوال عقل سندرمی است که منجر به انحطاط تفکر، حافظه،  رفتار 
و انجام فعالیت های روزمره می شود.

-گرچه زوال عقل بیشتر در دوران سالمندی عارض می شود، ولی این 
اختلال یک بخش طبیعی از پیری نیست.

-در حال حاضر حدود ۵۰ میلیون نفر در سراسر جهان به زوال عقل 
مبتلا هستند و هر ساله نزدیک به ۱۰ میلیون نفر به این آمار افزوده 

می شود.
-آلزایمر شایع ترین نوع زوال عقل است.

-زوال عقل یکی از مهم ترین دلایل ناتوانی و وابستگی سالمندان 
در سراسر جهان است.

-زوال عقل نه تنها تاثیر جسمی، روانی، اجتماعی و اقتصادی بر 
مبتلایان دارد،  بلکه خانواده و جامعه را نیز تحت تاثیر قرار می دهد.

علایم و نشانه های آلزایمر

بسته به پیشرفت بیماری و شرایط بدنی و محیطی هر فرد، علائم و 
نشانه های بیماری متفاوت است. ولی به طور کلی می توان علائم 

آلزایمر و زوال عقل را در سه مرحله مورد بررسی قرار داد.

مرحله اولیه بیماری

در این مرحله معمولا علائم به تدریج نمایان می شوند، گرچه از 
جانب بیمار و اطرافیان جدی گرفته نمی شوند. مراحل اولیه این 
بیماری شامل فراموشی های روزمره، از دست دادن توانایی ردیابی 

زمان و گم شدن در مکان های آشناست.

مرحله متوسط

در این مرحله معمولا افراد با نشانه های زیر مواجه می شوند:
فراموش کردن رویدادهای اخیر و نام افراد

گم شدن در خانه
مشکل در مهارت های ارتباطی

نیاز به کمک افراد برای امور مختلف
تغییر رفتار از جمله سرگردانی و سوالات مکرر

مرحله پیشرفته بیماری

این مرحله معمولا با وابستگی کامل بیمار به افراد شروع می شود 
و مشکلات حافظه در این مرحله کاملا جدی است و بیمار کاملا 

کم تحرک می شود.
برخی از علائم دیگر عبارتند از:

غافل شدن از زمان و مکان
مشکل در شناختن اطرافیان

مشکل در راه رفتن
تغییرات رفتاری به ویژه پرخاشگری  

مطالعات محققان دانشگاه کالج لندن نشان می دهد تغییر سبک 
زندگی موجب تاخیر یا توقف زوال عقل می شود. بر اساس این 
تحقیق با کنترل ۱۲ عامل موثر بر سبک زندگی می توان در ۴۰ درصد 

از موارد، بروز زوال عقل را به تاخیر انداخت یا مانع آن شد.

»نیویورک پست« مدعی شد:

بایدن در برابر ایران کوتاه آمد و درمقابل 
چیزی بدست نیاورد

محققان دانشگاه توکیو یافتند؛

درمان آلزایمر با اتم های حاوی اکسیژن و اشعه مادون قرمز

یورش به قهرمانی آسیا با 4 نماینده؛

قدم اول را محکم برداشتیم 

دوره جدید  در  باشگاهی کشورمان  فوتبال  نمایندگان 
پیکارهای لیگ قهرمانان آسیا، رقابت های خود را با اقتدار 
آغاز کردند تا نشان دهند نایب قهرمانی پرسپولیس در 
دوره گذشته، اتفاقی نبوده و در فصل جاری هم باید 
منتظر عرض اندام نمایندگان ایران و صعود آن ها به 

مراحل بعدی این پیکارها باشیم.
جالب آنکه ایران برای اولین بار در طول دوره جدید این 
رقابت ها، تنها کشور در منطقه غرب آسیا است که چهار 
نماینده در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا دارد، نه آنکه 
در گذشته چهار نماینده در این پیکارها حضور نداشتند 
بلکه جز ایران، هیچ یک از کشورهای منطقه غرب دارای 
چهار نماینده در این رقابت ها که به شیوه متمرکز برگزار 

می شود، ندارند و از این بابت باید به خود ببالیم.
فصل  پیکارهای  در  ایرانی،  باشگاهی  تیم های  آغازگر 
جاری، پرسپولیس صاحب دو عنوان نایب قهرمانی در 
آسیا بود که اولین بازی خود را با برتری یک گله در برابر 

الوحده امارات به پایان رساندند.
سپس تراکتورسازی تبریز، پس از تغییر و تحولات متعدد 
فنی در فصل جاری و با هدایت رسول خطیبی برابر تیم 
پرقدرت پاختاکور ازبکستان به تساوی ۳ بر ۳ رسید و 
فولاد خوزستان هم در برابر السد نماینده پرقدرت قطر 
یک بر یک متوقف شد و در نهایت استقلال در پرگل ترین 
دیدار هفته نخست با ۵ گل الاهلی عربستان را شکست 

داد.
اما جدا از نتایج بدست آمده، از لحاظ فنی نیز نمایندگان 
کشورمان نشان دادند که از مدعیان جدی در فصل جاری 

می باشند.
پرسپولیس همچون چهارسال اخیر که به مقام قهرمانی 
در لیگ برتر ایران دست یافته است، با ساختار دفاعی 
قدرتمند خود، دیدارهایش را آغاز کرد، حملات مداوم 
از جناحین با  اتکا به توان هجومی و قدرت شوتزنی 
مهاجمان پرسپولیس که حالا به لطف حضور دوباره ترابی 
از انعطاف تاکتیکی بهتری هم برخوردار شده اند و میل به 
پیروزی که ساختار روانی قهرمان چهار دوره اخیر ایران در 
این رقابت ها را تشکیل می دهد باعث شد تا پرسپولیس 
با برتری کامل در بازی و با تک گل سید جلال حسینی، 

قدم نخست را محکم بردارد.

ترکتوری ها که از بابت تغییر مداوم مربیان خود در فصل 
جاری نتوانست در لیگ برتر ایران قدرت نمایی کند، به 
لطف رسول خطیبی مربی توانمند و تفکرات تهاجمی 
خود و پس از عملکرد درخشانی که در تیم تازه وارد 
آلومینیوم اراک داشت، قدم به رقابت های باشگاهی آسیا 
گذاشت و برابر بهترین تیم ازبکستان یعنی پاختاکور و 
شرایطی که با ۲گل از حریف خود پیش بود در نهایت به 

تساوی ۳ بر ۳ رضایت داد.
تراکتور به لطف بازیکنان اسمی خود، بر روی کاغذ تیم 
پرقدرتی است اما در میدان فاقد از آن نظم تاکتیکی لازم 
است و به همین دلیل به راحتی پیروزی را با تساوی 

عوض کرد.
البته تفکرات تهاجمی خطیبی و بازی گرفتن مناسب 
از بازیکنان اسم و رسم دار به همراه دوندگی و قدرت 
جنگندگی نیروهای جوان در این تیم باعث گردیده که 
روزهای خوبی را برای تراکتور در رقابت های داخلی و 

باشگاه های آسیا میتوان پیش بینی کرد.
فولاد خوزستان نیز که به همراه جواد نکونام مربی ارزنده 
خود حالا یکی از مدعیان پرقدرت لیگ برتر در ایران تبدیل 
شده است، برای آنکه نشان دهد که موفقیت های این 
تیم ادامه دار خواهد بود، پس از پیروزی پرگل برابر العین 
امارات در دیدار انتخابی قهرمانی باشگاه های آسیا برابر 
السد قطر که مجموعه ای از بهترین بازیکنان بین المللی را 
همراه با ژاوی به عنوان مربی در ترکیب خود دارد، اگرچه 
حاکم میدان بود اما در نهایت به تساوی یک یک رضایت 

داد.
ولی موفق ترین تیم در هفته نخست، استقلال بود که با 
قاطعیت و به ثمر رساندن ۵گل میزبان عربستانی خود، 
الاهلی را شکست داد. جدا از نتیجه بسیار خوب استقلال 
برابر نماینده عربستان، عملکرد گروهی این تیم بویژه در 
فاز تهاجمی قابل مقایسه با دیدارهای داخلی این تیم 

نبود.
استقلال با فرهاد مجیدی نشان داد که روز به روز به 

شرایط آرمانی خود نزدیک می شود.
رفع مشکلات این تیم در مرکز خط دفاعی، برقراری ارتباط 
صحیح بین هر جناح استقلال به لطف عملکرد صحیح 
بازیکنان خط میانی، افزایش میل به گلزنی در میان 
مهاجمان و هافبک های استقلال حکایت از آینده فنی 

روشن برای شاگردان فرها مجیدی دارد.
نکته ی بارز عملکرد گروهی استقلال را باید به روانی 
حرکت این تیم از جناحین و دوندگی و جنگندگی در 
میانه میدان دانست ضمن آنکه فاصله فنی میان تمام 
بازیکنان این به حداقل رسیده و از این بابت دست مربیان 
این تیم برای هرگونه جابه جایی د  ترکیب اصلی و یا در 

حین بازی کاملا باز است.

 آمریکا

 سلامت

یادداشت

 دکتر مهرداد فرشیدی

  نویسنده و استاد دانشگاه
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی حاتمی«فرهنگی
 - نویسنده و کارگردان فقید - را گرامی می دارد

ایرانیان، مردمی پر توقع اند و در اموری که 
به آن ها مربوط نیست، دخالت می کنند و با 
انتقادها و اعتراض ها، خواب مسئولان را آشفته 
و اوضاع را خراب می کنند! به مردم چه ربطی 
دارد که بدانند، عاملان کرونایی شدن سراسر 
کشور، گرانی و فقر و فساد در کشور چه کسانی 
اند!؟ به مردم مربوط نیست که بخواهند بدانند 
مافیاهای برنج، چای، لاستیک، تخم مرغ، مرغ، 
گوشت، میوه، حبوبات، روغن، خودرو، مصالح 
ساختمان، سینما، تئاتر، موسیقی، ورزش و...
کیانند! چرا آن ها باید ژن خوب ها و چی چی 
زاده ها، محتکران و اشراف نوین! را بشناسند 
و از شکاف های عمیق طبقاتی سر در آورند! 

میلیاردی  های  بودجه  دارند،  کار  چه  مردم 
فرهنگ و هنر و سینما و صدا و سیما، صرف 
چه کارها می شود! آن ها فقط باید به تماشای 
فیلم ها و سریال های جذاب بنشینند و لذت 
ببرند! مردم نباید بدانند تفاوت رئیس  جمهور و 
دولت حزبی/جناحی، با رئیس جمهور و دولت 
ملی چیست! خیلی چیزها است که به مردم 
مربوط نیست، ولی متاسفانه با سماجت در آن 

ها مداخله می کنند!
این است که فعالانه  وظیفه و نقش مردم 
در صحنه ها و صف های مرغ و تخم مرغ 
و گوشت و انتخابات و راهپیمایی ها حضور 
داشته باشند! هنرمندان هم بی جهت تصور 
نکنند که با وجود نامدیران و مافیا می توانند 
فعالیت کنند و نان به خانه ببرند! اکنون هم 
که ماه مبارک است، به مردم ربطی ندارد، از ما 
بهتران که در طول روز و ماه و سال با انواع 
نیرنگ و تزویر، بیت المال را میل می کنند و 
در ماه رمضان ضیافت می دهند، ثروت های 
خود را از کجا آورده اند! آن ها حق ندارند در کار 
دیگران و امور جامعه دخالت کنند و تنها باید 

خالصانه و صادقانه به دنبال یک لقمه نان حلال 
باشند و خدا را شکر و به بهشت آخرت فکر کنند! 
واقعا این مردم چه انتظارها و توقع ها دارند، 
خیال کرده اند، در یک مملکت مردمسالار و 
عدالت گستر زندگی می کنند! نه عزیزان! کشور 
عزیز ما سرمایه سالار است، نه مردمسالار و در 
آن، از عدالت و سلامت و رفاه خبری نیست! 
لطفا سطح توقع خود را پایین آورید و سرتان به 

کار خودتان گرم باشد! التماس دعا...

رئیس فدراسیون کشتی بار دیگر تیغ انتقاد خود 
را متوجه رییس و دست اندرکاران فدراسیون 

گذشته کرد.
»علیرضا دبیر« که به وضوح از ناکامی »عباس 
جدیدی« در انتخابات شورای کشتی آسیا دلخور 
بود پس از بازگشت از قزاقستان و در فردوگاه 
هدفمندی  های  پرسش  که  گزارشگری  به 
نماینده  ناکامی  دلایل  و  بودجه  از مشکلات 
کشورمان در انتخابات شورای کشتی آسیا از 
وی کرد تاکید کرد: جیبی وجود ندارد که در 
آن پولی وجود داشته باشد. وی در مورد اینکه 
چه کسانی در این رابطه کم کاری کرده اند 
اشاره کرد  وزارت ورزش  و  به مجلس، دولت 
و ایضا در خصوص عوامل ناکامی جدیدی در 
انتخابات، مسئولین فدراسیون گذشته را به باد 

انتقاد گرفت.
دبیر بی آنکه صراحتا از رسول خادم نام برده 
باشد خاطرنشان کرد: کسی که یک میلیون دلار 
هزینه عضویت در اتحادیه کرد و بعد هم رها 
کرد باید پاسخگو باشد. اسناد و مدارک لازم 
و پول و تشک هایی که به افراد و کشورهای 
مختلف داده شده موجود است و اگر لازم باشد 

مدارک این مزدوران را منتشر می کنم!
انتقادات تند و تیز دبیر از رسول خادم و عملکرد 
وی از همان بدو حضور وی در فدراسیون کم 
و بیش ادامه داشته اما گویا وی اینبار تیغ را 
از رو بسته و اعتقاد دارد توطئه ای از سوی 
دست اندرکاران فدراسیون گذشته در کار است 

تا وی موفق نشود. صرفنظر از میزان صحت و 
سقم ادعاهای مطرح شده به راستی اگر افرادی 
در انتخاب نماینده کشورمان جهت عضویت 
در شورای کشتی آسیا اخلال کرده باشند قابل 
گذشت نیست با این وجود در این مجادله یک 
حقیقت را نمی توان از نظر دور داشت هر اندازه 
که این اختلافات دامنه دار شود دود آن به 

چشم کشتی خواهد رفت.
اگر ما نتوانیم به عنوان قدرت اول کشتی آسیا 
در شورای تصمیم گیری و اتخاذ مواضع همین 
قاره جایگاه داشته باشیم چگونه می خواهیم 
در عرصه جهانی به این مهم دست پیدا کنیم؟ 
تردیدی نیست که در انتخابات مجامع بین 
ارتباطات،  را  المللی ورزش، حرف اول و آخر 
رایزنی و دیپلماسی می زند اگر این حربه ها در 
میان نباشد راه به جایی نخواهیم برد. اکنون نیز 
دمیدن در کوره اختلافات و به اصطلاح خراب 
اینکه سیمای ورزش اول  کردن همدیگر جز 
و چهره های شاخص آن را نزد افکار عمومی 
مخدوش کند پیامد دیگری به همراه نخواهد 
داشت. کشتی ورزش پهلوانان است و انتظاری 
رشته  این  قهرمانان  و  متولیان  از  مردم  که 
دارند حرکت در مسیر پهلوانی و رعایت اخلاق 
و معرفت است اگر قرار باشد کسانی که باید 

مروج اصلی این شیوه باشند از تریبون عمومی 
ادبیاتی مغایر با مشی مرسوم را نمایش دهند 
جز اینکه کشتی و قهرمانان این ورزش  در نظر 
مردم خوار شوند حاصل دیگری به همراه ندارد.

پرسش این است که اگر واقعا تخلفاتی صورت 
گرفته و اقدامی خلاف قانون انجام شده، چرا 
موضوع از طریق مجاری ذیربط پی گیری نمی 
شود؟ مگر نه اینکه کتمان جرم محرز، خود به 
نوعی تخلف محسوب می شود، اگر چنین است 
تهدید به افشاگری چه مفهومی دارد جز آنکه 
افکار عمومی را نسبت به ساحت ورزش اول 
مشوش کند؟ دبیر پس از مصاحبه در فرودگاه 
بار دیگر مواضع خود را در یک برنامه تلویزیونی 
تکرار کرد. تردیدی نیست که این مواضع می 
همراه  به  نیز  را  مقابل  طرف  واکنش  تواند 
داشته باشد. همین مسئله می تواند دامنه 
اختلافات را دو چندان و در این واپسین ماه 
های باقیمانده تا المپیک حاشیه های کشتی 
را بیشتر کند این در حالی است که ورزش اول 
ما اکنون و در شرایط حاضر بیش از هر زمان 
دیگری نیازمند همدلی و اتحاد است. به نظر 
می رسد تداوم روند جاری نه تنها منفعتی برای 
کشتی در مقام ورزش اول ندارد بلکه مشکلات 

را روزافزون خواهد کرد.

در قطعه هنرمندان بهشت زهرا )س(؛ به مردم و هنرمندان مربوط نیست!

پیکر »محسن قاضی مرادی« آرام گرفت

مواضع تند دبیر علیه مسئولین فدراسیون گذشته؛

دود این اختلافات به چشم کشتی خواهد رفت!

تلنگر

تاتامی

مکث

پیکر محسن قاضی مرادی بازیگر سینما و تئاتر 
در قطعه هنرمندان  فروردین  روز گذشته ۲۷ 
بهشت زهرا )س( با حضور خانواده اش و جمع 

معدودی از هنرمندان به خاک سپرده شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، پیکر محسن قاضی 
مرادی بازیگر سینما و تئاتر که شب گذشته در 
سن ۸۰ سالگی درگذشت، امروز جمعه با رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در قطعه هنرمندان 

بهشت زهرا )س( آرام گرفت.
مرحوم محسن قاضی مرادی که بازی در سینما 
را از دهه ۵۰ خورشیدی آغاز کرد، در فیلم های 
مختلف سینمایی از جمله سگ کشی )بهرام 
بیضایی، ۱۳۸۰(، قطعه ناتمام )کامبوزیا پرتوی، 
فرمان آرا،  )بهمن  آب  روی  خانه ای   ،)۱۳۷۹
۱۳۸۰(، دایره زنگی )پریسا بخت آور، ۱۳۸۶( ایفای 

نقش کرده است.
وی همچنین در سریال های مختلفی هم به 
ایفای نقش پرداخته است که می توان از کت 
جادویی )محمدحسین لطیفی، ۱۳۷۸(، کارگاه 
شمسی و دستیارش )مرضیه برومند، ۱۳۸۰( و 
روزگار جوانی )شاپور قریب، ۱۳۷۷( و... نام برد.

آن  در  بازیگر  مقام  در  وی  که  اثری  واپسین 
حضور یافت، »هیولا« ساختۀ »مهران مدیری« 

در شبکۀ نمایش خانگی بود.

شوخ طبعی همیشگی ویژگی اصلی مرحوم 
قاضی مرادی بود

دوستان  از  طنزپرداز  و  شاعر  رفیع«،  »رضا 
صمیمی مرحوم محسن قاضی مرادی ساعاتی 
پس از فوت این بازیگر مهم ترین ویژگی وی در 
زندگی شخصی و حرفه ای را صفا و صمیمیت 
و شوخ طبعی همیشگی این هنرمند کشورمان 

عنوان کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، رضا 
این  حیات  زمان  در  طنزپرداز  و  شاعر  رفیع، 
وی  با  نزدیکی  ارتباط  مرادی  قاضی  محسن 
داشته است. او در گفت و گویی از اخلاق خوش 
این بازیگر پیشکسوت شد و گفت و یادش را 
گرامی داشت. ماحصل آن را در ادامه می خوانید.

شما و مرحوم قاضی مرادی رفاقت صمیمانه ای 
زمانی  چه  به  رفاقت  این  سابقه  داشتید. 

برمی گردد؟

سابقه آشنایی من به دهه ۶۰ برمی گردد و از 
طریق آثار سینمایی و تلویزیونی که ایشان و 
همسر پرمهرشان خانم وقاری در آن ها به ایفای 
نقش پرداخته بودند. اما این آشنایی، یکطرفه 

بود! پنجاه درصد رفاقت بود.
آشنایی صمیمی و دو طرفه از اواخر دهه هشتاد 
پیش آمد که ملتفت شدم ایشان هم نسبت به 
برنامه های طنز من نظر لطف دارند و اصطلاحاً 

مشتری طنزهای انتقادی و ادبی من هستند. 
مادرزن  هم  و  خودشان، هم همسرشان  هم 
شان که مادرانه به حقیر محبت داشتند و اظهار 
لطف می کردند. باور بفرمایید سخت است که 
یکجا و همزمان بتوانی هم جلب نظر مادرزن را 
داشته باشی و هم دامادش!.... خدا مادر خانم 
وقاری را هم که دو سال پیش به رحمت حق 
رفتند، بیامرزد و پذیرای شوخی ها و لبخندهای 

دامادشان در ورودی بهشت باشند.
از آن موقع ارتباط های تلفنی و دیداری داشتیم 
و چندین بار هم به محافل ادبی طنز من مثل 
آمدند. هم  ارسباران  فرهنگسرای  در  شکرخند 
خودشان می آمدند، هم مادر زن شان و هم 
عزیز. مثلث مهربانی و محبت.  وقاری  خانم 
چندباری هم در تلویزیون در محضرشان بودیم.

هم  دیگری  تجسمی  هنرهای  اهل  ایشان 
بودند که تصاویرش را داخل گوشی داشتند و 
با اشتیاق نشان می دادند. یک شب دم منزل 
شان، داخل ماشین، بخش زیادی از آثار هنری 
تجسمی شان را داخل گوشی موبایل به من 
که  بودند  اندیشه  این  در  چون  دادند؛  نشان 
نمایشگاهی بزنند. نه برای فروش، که برای دیده 
شدن. خیلی ذوق و شوق داشتند. چون همه 
این آثار، حاصل لحظات خلوت ایشان و خارج 
از حوزه سینما و سریال بود. حالا این که چرا 
تعارف نکردند برویم داخل منزل؛ چون باید با 
هم جایی دیگر می رفتیم و خانم وقاری رفته 
بودند داخل منزل چیزی بردارند. گفتم توضیح 
دهم که رفع شبهه شود. الحمدلله ملت هم همه 

کنجکاو!

در  قاضی مرادی  زنده یاد  ویژگی  ترین  اصلی   -
زندگی و بازیگری چه بود؟

صفا و صمیمیت و شوخ طبعی همیشگی. چه 
خودشان خوشحال بودند؛ چه مشکل و غمی 
داشتند، باز این خنده را از دیگران دریغ نمی 

کردند.
با  که  نبود  حضوری  یا  تلفنی  دیالوگ  هیچ 
شوخ طبعی هایش مرا که خود مثلاً طنزپرداز 
هستم، به خنده دعوت نکند و به شاد بودن و 
شاد زیستن و دنیا را خیلی جدی نگرفتن. پس 
روحت شاد که همه را با گفتار و رفتارت شیرین 

کام می کردی.
شوخی های شفاهی و کلامی بسیاری داشتند 
و معمولاً در هر جمعی حضور داشتند، باعث 
سرور و شادمانی و سرزندگی محفل می شدند. 
به نوعی و به قول خیام نیشابوری؛ در زمره آنانی 
بودند که محیط فضل و آداب شدند/ در جمع 
کمال، شمع اصحاب شدند... و آخرش هم که 
چون دیگران، ره زین شب تاریک نبردند برون/

گفتند فسانه ای و در خواب شدند.

جبار آذین

  نویسنده و منتقد

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مهرداد میناوند« 

- پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

امام جمعه فردیس گفت: افراد پرونده دار، در هیات اجرایی انتخابات 
تایید صلاحیت شدند. هیات نظارت بر انتخابات شهرستان افراد مجرم را 

وارد صحنه انتخابات نکند.
امام جمعه فردیس در خطبه های دیروز نماز جمعه شهرستان که 
با حضور محدود اعضای ستاد نماز جمعه و با رعایت پروتکل های 
بهداشتی در مصلای امام خمینی )ره( برگزار شد؛ با اشاره به طی شدن 
روند تایید صلاحیت داوطلبان انتخابات شوراهای اسلامی در هیات 
های اجرایی انتخابات سراسر کشور، اظهار کرد: هیات اجرایی انتخابات 
براساس استعلامات منابع چندگانه، نسبت به تایید و یا رد صلاحیت 
داوطلبان اقدام کرد  و حتما می توانند در پیشگاه خدا و مردم پاسخگو 

باشند و از عملکرد خود دفاع کنند.

اشاره امام جمعه به تخلف در هیات اجرایی انتخابات فردیس

وی به تایید صلاحیت افرادی با پرونده تخلف قطعی، توسط هیات 
اجرایی انتخابات فردیس، اشاره کرد و افزود: با عملکرد هیات اجرایی 
کاری ندارم. اما از کسانی که با دیدن بعضی از کارهای خلاف قانون 
در هیات اجرایی انتخابات فردیس و تایید صلاحیت  مجدد افرادی با 

پرونده قطعی ،جلسه فوق را ترک کردند؛ تشکر می کنم.

قانون شورا بازنگری شود

نماینده ولی فقیه در شهرستان فردیس بیان کرد: مسئله شوراهای شهر 
و روستا در کشور تجربه موفقی نبوده و وجود تخلفات، سلب عضویت 
ها و غیره در شوراهای سراسر کشور، نشانه ایراد کار است؛ شورا یک اصل 

قانون اساسی است که باید اجرا شود.

شهردار توسط شورا انتخاب نشود

وی افزود: باید ببینیم ایراد کار از کجاست؛ آیا قصور هیات های 
نظارت یا اجرایی در تایید صلاحیت ها، موجب ورود افرادی به شوراها 
می شود که شهر و کشور را دچار مشکل کنند؟! و یا ایراد از قانون 
شوراهاست؟ این دیدگاه وجود دارد که تا وقتی شورا، شهردار را انتخاب 
می کند؛ همین بساطی است که در کل کشور شاهد آن هستیم و 
شورا نباید انتخاب شهردار را بر عهده داشته باشد. شهردار می تواند 
توسط مردم یا سیستم وزارت کشور انتخاب شود و شورا بر کار شهردار 

نظارت کند.

مفهوم تایید صلاحیت ۹۰ درصد از داوطلبان انتخابات شورا در کشور

حجت الاسلام ایمانی اعلام وزارت کشور در خصوص تایید صلاحیت 
۹۰ درصد از داوطلبان شوراها را موجب نگرانی دلسوزان انقلاب دانست 
و گفت: تایید ۹۰ درصد از داوطلبان انتخابات شوراها، می تواند به معنی 
این باشد که این افراد صلاحیت و شایستگی لازم برای نشستن در 
کرسی شورا و خدمت به مردم را  دارند. یا اینکه هیات اجرایی با رد 
صلاحیت تعداد اندکی از داوطلبان بر اساس استعلامات، مابقی را تایید 
کرده ونتیجه کار را به هیات نظارت که منتخب نمایندگان مجلس و 
آخرین مرجع تایید صلاحیت محسوب می شود، واگذار کرده و توپ را 

در زمین هیات نظارت انداخته است.

تایید صلاحیت مجرمان، حق الناس است

وی با بیان اینکه کار هیات نظارت و نمایندگان مجلس در تایید 
با رد  صلاحیت داوطلبان، حرکت بر لبه تیغ است؛ افزود: از سویی 
صلاحیت افراد، آبروی آن ها و خانواده هایشان و از سوی دیگر  موضوع 
حق الناس مطرح است؛ چرا که با تایید صلاحیت و ورود افراد به شوراها، 
اختیار صدها هزار میلیارد بودجه شهرهای مختلف به این افراد سپرده 
می شود. همچنین با تایید صلاحیت افراد، زمینه اعتماد و انتخاب 
مردم، حضور افراد در شوراها و تصمیم گیری در خصوص شهرها توسط 
هیات نظارت فراهم می شود وهرگونه گناه و لغزش از سوی آن ها، به 

پای تایید کنندگان صلاحیت در هیات نظارت نوشته می شود.
خطیب جمعه فردیس با اشاره به اینکه خدا در قرآن امر می کند که 
امانت را به دست اهلش بسپارید؛ خطاب به اعضای هیات نظارت بر 
انتخابات شوراهای اسلامی گفت: قرار گرفتن در جایگاه نظارت، امانت و 
لطف خدا و نتیجه اعتماد نمایندگان مجلس است که باید قدر بدانید و 
بر اساس قرآن،  از مجرمان پشتیبانی نکنید! با تایید صلاحیت، افرادی 
که امتحان پس دادند و افراد مجرم را که بیت المال و حلال و حرام 

برایشان معنا ندارد؛ به امور مردم مسلط نکنید.
بر  نظارت  هیات  اعضای  پذیری  مسئولیت  لزوم  بر  همچنین  وی 
انتخابات تاکید و خاطر نشان کرد: هریک از اعضای هیات نظارت که 
این مسئولیت را پذیرفتند، باید در جایگاه خود کار را به درستی انجام 
دهند. برخی ها با این تصور که رد صلاحیت شدگان، از هیات مرکزی 
انتخابات در مجلس تاییدیه می گیرند، به وظیفه خود عمل نمی کنند تا 
خود را خوب جلوه دهند. اما این منطق کسانی است که روز عاشورا به 
خیمه امام حسین حمله کردند. اعضای هیات نظارت توجه کنند؛ اگر بنا 
به تشخیص آنها شخصی صلاحیت حضور در شورا را  ندارد، او را تایید 

نکنند و در ظلم و جرم های احتمالی او شریک نشوند.

نخستین مدال آور وزنه برداری زنان گفت: سال ۱۴۰۰ برای زنان وزنه بردار 
یک پله ترقی نسبت به سال های گذشته محسوب می شود و به پیشرفت 

و رشد خواهند رسید.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، الهام حسینی روز گذشته با 
اعلام این خبر، اظهار داشت: وزنه برداری زنان در حال پیشرفت بود اما 
کرونا شرایط را از سال گذشته بهم ریخت و سالن ها تعطیل شدند و 

وقفه ای در پیشرفت وزنه برداری زنان ایجاد شد.
وی افزود: وزنه برداری رشته ای است که باید مرتبا تمرین کنید و به 
صورت اصولی رکورد بزنید تا از دیگران عقب نمایند. مسلما در این مدت 

استقبال زیادی از این رشته شده است و علاقمندان بسیاری دارد.
نخستین مدال آور وزنه برداری زنان عنوان کرد: در این یکسال گذشته 
دوستان و دیگر وزنه برداران بسیار تلاش، تمرین و پیشرفت کردند. در 

بخش عمومی شرایط برای همه یکسان نبوده اما آنان که در سطح 
حرفه ای کار کردند، رو به رشد بودند و این وقفه به آنان کمک کرد.

وی بدترین اتفاق سال گذشته را ادامه دار شدن کرونا و از دست رفتن 
خیلی از هموطنان عنوان کرد و گفت: همچنین بهترنی اتفاق این سال 

برایم رکوردهای خوبی بود که قبل از آسیب دیدن زانویم می زدم.
حسینی یادآور شد: آخر فروردین هم مسابقات قهرمانی آسیا ازبکستان 
برگزار می شود و همه هدف و تلاشم این است تا بهترین رکورد را ثبت 
کنم و به سهمیه المپیک برسم. هر چند کار آسانی نیست اما تمام 

تلاشم را می کنم.
وی با اشاره به اینکه سال ۱۴۰۰ برای زنان وزنه بردار یک پله ترقی نسبت 
به سال های گذشته محسوب می شود، گفت: این سال، سال پیشرفت و 

رشد وزنه برداری زنان است.

هشدار »امام جمعه« به هیات نظارت بر انتخابات فردیس:

صلاحیت مجرمان را تایید نکنید!
رقص بندری روی اعصاب حریف؛

طوفان آبی مهار نشدنی است

نخست  روز  در  استقلال  کننده  خیره  درخشش 
لیگ قهرمانان آسیا پس از پیروزی پرسپولیس 
نوید  تراکتور و فولاد  امیدوار کننده  بازی های  و 

روزهای روشن تری برای فوتبال ایران است.
اغلب  احوالی که فدراسیون فوتبال  اوضاع و  در 
کارشناسان را از حال و آینده ناامید کرده و رئیس 
افکار  به خواست  توجه  بدون  فوتبال  فدراسیون 
عم ممومی و کارشناسان افراد درجه چندم را در 
مناصب مهم گمارده است و تیم ملی در آستانه 
دو دیدار سرنوشت ساز با عراق و بحرین هنوز دست 
افراد کوچک بالا و پایین می شود درخشش خیره 
کننده استقلال از یکطرف هوشمندی پرسپولیس 
از طرف دیگر و به رخ کشیدن تکنیک ناب ایرانی 
در لیگ قهرمانان اروپا از سوی مهدی طارمی شاه 
ماهی پورتو نقاط روشنی است که فوتبالدوستان را 

امیدوار می کند.
اما راجع به درخشش استقلال یک نکته مهم را باید 
مد نظر داشت و آن هم بازی سیال و کوبنده آبی 
پوشان بر ابر الاهلی عربستان در ریاض بود که ما 
را یاد بازی های بیاد ماندنی تیم ملی در جام ملت 
های 1996 امارات با رهبری محمد مایلی کهن. نادر 

فریاد شیران و آقا ولی صالح نیا می اندازد.
در آن بازی ها و بعد از بازی اول با عراق بود که تیم 
ملی در بازی با تایلند ابتدا با گل زنده یاد مهرداد 
میناوند آتش بار خود را روشن کرد و سپس در برابر 
کره و عربستان توپخانه ایران چنان بی محابا شلیک 
می کرد که اگر نامرادی داور در دیدار نیمه نهایی 
برابر عربستان نبود آن تیم فاتح جام ملت ها بود 
ولی رنسانس فوتبال ایران کلید خورد و مهره های 
بزرگی مثل دایی، باقری و مهدوی کیا را به سطح 

اول فوتبال جهان و اروپا معرفی کرد.
بامداد جمعه وقتی استقلال همان دقیقه اول با 
گل اسماعیلی دروازه الاهلی را گشود تصور این بود 
که استقلال مدارا می کند ولی آبی پوشان تشنه تر 
از آن بودند که عرب های جزیره با اعمال سلیقه ای 

داور اردنی و هدیه یک پنالتی عقب نشینی کنند.
استقلال نیمه دوم انگار وارد میدان جنگ شده بود. 

اصلا پاس رو به عقب در کار نبود. حملات همه 
جانبه از چپ و راست و عمق چنان عرصه را بر 
حریف تنگ کرد که الاهلی فرصت بازسازی خود را 
نداشت  و گل دوم نادری و سپس گل سوم قائدی 
تیر خلاصی بود بر پیکر سعودی ها. هرچند خط 
دفاع و دروازه بان استقلال یکی دوبار با اشتباهاتی 
ناهماهنگ نفس ها را در سینه حبس کرد اما وقتی 
هم بازی به نزدیک ترین نتیجه رسید و آنها گل 
دوم را روی شکاف دفاع استقلال زدند به یکباره 
شلیک برق آسای مهدی قائدی از 30 متری مربی 
پر جنب و جوش الاهلی را به یک تماشاگر ساکت 

و مطیع تبدیل کرد.
هرچند داور یک پنالتی روی شیخ دیاباته گرفت 
و بازی 5 بر. 2 شد اما بیاد داشته باشیم که داور 
اردنی در اواخر نیمه اول پنالتی مسلم روی قائدی 
را در شرایطی نگرفت که دقایقی قبل یک پنالتی 
بی معنی به حریف هدیه داده بود. اگر شرایط بازی 
و قدرتنمایی استقلال نبود و بازی شرایط مساوی 
داشت خطا روی دیاباته در دقیقه 88 را داور محال 
بود بگیرد و این را باید تیم های ما جدی بگیرند 
چون فدراسیون فوتبال ایران هیچ نفوذ و حمایتی 

از تیم های ایرانی ندارد.
اکنون البته همه تعریف و تمجید می کنند ولی 
استقلال در عمق دفاع ناهماهنگ است چون با هر 

حمله سعودی ها خطر روی دروازه حس می شد.
رشید مظاهری به نظر تمرکز لازم را ندارد و کمی در 
خروج ها و تصمیم گیری ها و شروع بازی دچار 
مشکل است که مجیدی باید آن را یک جوری حل 
کند... و اما درست در حالی که استقلال 3 بر یک 
پیش افتاده بود و نیاز به یک مهاجم یا هافبک 
دونده داشت تا از جلو کار پرس را شروع کند آوردن 
دیاباته ایستا و کم تحرک حرفه ای نبود و دیدیم 
که چه فشاری را الاهلی بعد از آمدن دیاباته روی 
دروازه استقلال وارد کرد.. در همین لحظات گل دوم 
را زد و توپ سوم هم با خوش شانسی ما نرفت 
توی دروازه  تا شلیک مهدی قائدی کار را تمام کند.
این ها را می گوییم چون وظیفه ما ایجاب می 
کند تا در هر صورتی اشکالات گفته شود و در بازی 

های آینده بکار آید.
در  رقبایش  و  داشت  طوفانی  شروعی  استقلال 
بازی های آینده سخت گیرانه تر وارد میدان می 
شوند و از هم اکنون باید کادر فنی به فکر عبور 
از دفاع چند لایه ی رقبای بعدی باشد. امید آنکه 
استقلال و سه نماینده دیگرمان با سرافرازی به 

مرحله بعد راه یابند.

در شهر

وزنه برداری

مستطیل سبز

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

مریم آقانوری

  نویسنده و خبرنگار

»الهام حسینی«: 

۱۴۰۰ سال پله های ترقی زنان وزنه بردار است

راجع به درخشش استقلال یک نکته مهم را باید مد نظر 
داشت و آن هم بازی سیال و کوبنده آبی پوشان بر ابر الاهلی 

عربستان در ریاض بود که ما را یاد بازی های بیاد ماندنی تیم 
ملی در جام ملت های 1996 امارات با رهبری محمد مایلی 

کهن. نادر فریاد شیران و آقا ولی صالح نیا می اندازد.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمد آقاتوحیدی« ورزشی

- بنیانگذار فقید موی تای در ایران - را گرامی می دارد

از هفته اول گروه C رقابت های لیگ قهرمانان 
در  استقلال  در  مجیدی  فرهاد  شاگردان   ،۲۰۲۱
یک دیدار جذاب و نفسگیر، با پنج گل الاهلی 

عربستان را درهم کوبیدند.
تیم استقلال به عنوان یکی از چهار نماینده ایران 
در مسابقات این فصل از لیگ قهرمانان آسیا، در 
گروه C با تیم های الدحیل قطر، الاهلی عربستان 
و پلیس عراق همگروه است، قهرمان دو دوره 
این رقابت ها، بامداد دیروز اولین بازی خود را در 
مقابل نمایند کشور عربستان، تیم الاهلی برگزار 
کرد، دیداری که بابرتری قاطع شاگردان مجیدی، 

پنج بر دو به سود استقلال ایران به پایان رسید.
این دیدار در زمین شماره ۲ ورزشگاه الجوهره برگزار 
شد  و قضاوت این جدال را احمد فیصل از کشور 

اردن برعهده داشت.
خلاصه ای از نیمه شب درخشان آبی ها

در نیمه اول، استقلال با شروعی بسیار خوب در 
بازی، خیلی زود توانست دروازه الاهلی را باز کند، 
فرشید اسماعیلی در دقیقه 6 گل اول استقلال را 

به ثمر رساند.
اما در دقیقه 27 از روی نقطه پنالتی توسط عمر 

سومه، گل تساوی را وارد دروازه مظاهری کرد.
اما نیمه دوم بازی، عملکرد استقلالی ها بهتر شد 
و با ارائه یک بازی سراسر هجومی، در دقیقه 
۵۵ توسط محمد نادری بازی دو بر یک به سود 
استقلالی ها شد، شاگردان مجیدی بعد از گلزنی 
عقب نکشیدند بلکه به حملات خود ادامه داده و 
موفق شدند در دقیقه 68 توسط قایدی گل سوم را 
هم وارد دروازه حریف کنند  الاهلی بعد از دریافت 
دقیقه 79  گل  کشید،  جلوتر  کمی  سوم،  گل 

السومه، استقلال کمی اردوی آبی ها را با اضطراب 
روبه رو کرد اما در ادامه قایدی و دیاباته دو گل 
دیگر به ثمر رساندند تا استقلال صاحب یک برد 

تاریخی و مقتدرانه شود.
بهترین استقلال فصل

پیروزی پنج گله استقلال در برابر الاهلی ابعاد 
مختلفی داشت، نکته اول درخصوص این دیدار، 
این  در  استقلالی ها  برانگیز  تحسین  عملکرد 
دیدار بود، جایی که با یک بازی حساب شده و 
منطقی، در تک تک دقایق بازی، استقلال یک 
برنامه مشخص داشت و می دانست که از دیدار 
با الاهلی چه می خواهد، پس از گذشت ۱۹ هفته 
از لیگ برتر و این تک بازی شاگردان مجیدی در 
آسیا، با مروری اجمالی از شرایط آبی ها در چند 
ماه گذشته، استقلالِ در برابر الاهلی را می توان، 
تا به اینجای کار، بهترین استقلال فصل دانست.

اما از دیگر نکات مثبت این دیدار، عملکرد مطلوب 
کادرفنی بود، جایی که در ابتدا در چیدمان ترکیب 
)استفاده از میلیچ در راست و سعید مهری در 
میانه زمین(، تمام ذهنیت تیم الاهلی را بهم 
ریخت، همچنین آنالیز بی  تنقص کادرفنی آبی ها 
از نماینده عربستان موجب شد، الاهلی در هیچ 

نقطه از زمین، حرفی برای گفتن نداشته باشد.
اما چیدمان استقلالی ها در زمین مسابقه چندین 
بار تغییر کرد، استقلال از ابتدا در هنگام حمله، 
با آرایش ۴۴۲ و ۴۲۳۱ در زمین بود و در انجام 
کارهای تدافعی، ۴۱۴۱ می شد، در نیمه دوم هم 
با تعویض های خوب فرهاد، استقلال دقایقی را 
هم ۴۳۳ بازی کرد که با ارائه یک بازی هجومی، 

کادرفنی استقلال به هدف خود رسید.
بهترین های استقلال در دیدار با الاهلی

به  را  خوبی  بسیار  عملکرد  استقلالی ها  درکل 
جزو  بازیکن  چندین  اما  گذاشتند،  نمایش 
بهترین های هفته اول لیگ قهرمانان آسیا بودند.

ستاره  تماشایی  گل  دو  زدن  با  قایدی  مهدی 
بی چون و چرای آبی ها بود، فرشید اسماعیلی با 
زدن یک گل و دادن یک پاس گل هم عملکرد 
بی نقصی داشت، محمد نادری بهترین نمایش 

با  این دیدار کنار گذاشته بود و  برای  را  فصل 
زدن یک گل و نمایشی درخشان از بهترین های 
استقلال بود، ارسلان مطهری با دو پاس گل روز 
به یاد ماندنی را برای هواداران استقلال رقم زد، 
مسعود ریگی، رشید مظاهری و وریا غفوری هم 

عملکرد بسیار خوبی داشتند.
نقاط ضعف و قوت

استقلال در این دیدار یک نتیجه بسیار خوب 
گرفت، اما باید به برخی از مسائل هم اشاره کرد، 
آبی ها در خط حمله بی نقص ظاهر شدند، اما هنوز 
هم در خط دفاع و میانه میدان استقلالی ها دچار 

مشکل هستند.
قلب خط دفاعی استقلال، شدیدا آسیب پذیر 
است و عارف غلامی چندان عملکرد مطلوبی در 
دیدار با الاهلی نداشت و درصورت تداوم این نقطه 
ضعف دیدارهای آینده می تواند برای استقلالی ها 
دشوار شود، خط هافبک استقلال هنوز هم با 
شرایط ایده آل فاصله دارد اما نسبت به بازی های 
لیگ، پیشرفت محسوسی در قلب زمین آبی ها 

دیده حس می شد.
استقلالِ فرهاد: امیدوارکننده و رو به پیشرفت

پنجمین دیدار استقلال با هدایت فرهاد با برد 
به رکورد چهار  با استقلال  تا فرهاد  همراه سد 
آمار،  از  جدا  اما  برسد.  تساوی  یک  و  پیروزی 
استقلالِ فرهاد خوب بازی می کند و سبک بازی 
تیم، تماشاگرپسند است، پیشرفتی که هواداران 
استقلال را به آینده ای روشن با فرهاد امیدوار 

کرده است.

پرچمداری استقلال در خاک عربستان؛

ماشالله به این تیم!
»هزینۀ ملی«

تیم ملی تری اتلون راهی ژاپن شد
آزادکاران حریفان خود را شناختند

دیدگاهداستان جلد

گوشه و کنار

کشتی

سایت باشگاه پرسپولیس را چه افرادی اداره 
و  کننده  با مطالب تحریک  که  کنند  می 
عوامفریبانه به حیثیت ملی ایرانیان لطمه 

زده است.
چرا باید بابت نابخردی یکی دو نفر از اعتبار 

ملی هزینه شود.
مدیریت باشگاه پرسپولیس که خود را از 
وابستگان وزارت ورزش می داند و به هر 
حال کار اطلاعاتی کرده چرا اجازه می دهد 
اینگونه بی پروا با یک گزارش ضد منافع 
ریزی  آبرو  ملی یک کشور دیگر موجبات 

ایران و ایرانی شود.
ایران  دولت  باید  افتضاح  این  بابت  حالا 
رسما از دولت هند عذر خواهی کند چون 
نشسته  مسئولیت  بی  و  ناآگاه  آدم  یک 
فوتبال را به تاریخ چندصدسال پیش ربط 

داده و از فتح هند سخن گفته است!
این آدم ها در حد و اندازه ای نیستند که 
ها  آن  به  را  پرسپولیس  سایت  مدیریت 
بسپارند و از عواقب مطلبی که می نویسند 

اطلاع ندارند یا فهم و شعورشان در این حد 
و اندازه ها نیست.

از  پس  فر  سلطانی  وزارت  که  متاسفیم 
افتضاحات که در فوتبال و شطرنج  همه 
میزبانی  سلب  و  جودو  و  ژیمناستیک  و 
بابت  از  سنگین  های  بدهی  و  ایران  از 
دست  را  پرسپولیس  حالا  و...  ویلموتس 
افرادی سپرده که الفبای اولیه دیپلماسی 
ورزش را نمی فهمند و این چنین با اعتبار 

و حیثیت ایران و ایرانی برخورد می کنند.
اگر یک کشور دیگر چنین کاری با ایران می 
کرد همین خود ما رسانه ای ها چه می 
نوشتیم... حق بدهیم به هندی ها که از 
دست ما شاکی باشند. دود این نابخردی 
مسئولان سایت پرسپولیس قبل از هر چیز 

به چشم تیم پرسپولیس می رود.
اکنون کارگران و خدمه هتل و ورزشگاه و 
راننده اتوبوس و مردمی که اطراف مسابقات 
فوتبال لیگ قهرمانان در هند هستند یقینا 
نمی  برخورد  مهربانانه  پرسپولیس  تیم  با 
کنند و این انرژی منفی را به تیم ایرانی 
هاست.  آن  با  هم  حق  و  کنند  می  وارد 
و  برخورد  پرسپولیس  مدیریت  از  انتظار 
اخراج مدیریت سایت باشگاه است و خود 
مدیرعامل هم باید در برابر افکار هم پاسخگو 
باشد. اگر برخوردی صورت نگیرد یعنی دهم 

کجی به مردم و به افکار عمومی...
پس لطفا عذر خواهی کنید.

در  شرکت  برای  ایران  تری اتلون  ملی  تیم 
مسابقات قهرمانی آسیا و گزینشی المپیک، 

عازم ژاپن شد.
طبق اعلام روابط عمومی فدراسیون ورزش 
سه گانه، تیم ملی ترای اتلون بزرگسالان بامداد 
امروز تهران را به مقصد ژاپن ترک کرد تا در 
مسابقات بزرگسالان قهرمانی آسیا و گزینشی 
المپیک توکیو که از روز ۳ الی ۵ اردیبهشت 
ماه در شهر هاتسوکائیچی این کشور برگزار 
می گردد، شرکت نماید. این تیم با ترکیب 
۲ ورزشکار و یک مربی و سرپرست در این 

رقابت ها حضور پیدا خواهد کرد.
علی رضوانی و امین سقایی دهکردی دو ملی 
پوش کشورمان در این مسابقات هستند که 
مربی  و  فدراسیون  رییس  گودرزی،  مهدی 
سطح ۲ بین المللی کشورمان که به منظور 
شرکت در اجلاس سالیانه کنفدراسیون آسیا 
که هر ساله همزمان با مسابقات قهرمانی 
قاره برگزار می گردد، عازم ژاپن شده، به عنوان 
سرپرست و مربی در این سفر ملی پوشان را 

همراهی می کند.

مسابقات ترای اتلون بزرگسالان قهرمانی آسیا 
در حالی در شرایط پاندمی کرونا برگزار می گردد 
که از اولین رویداد های قهرمانی قاره پیش از 
مسابقات المپیک توکیو است و به همین 
گیرانه  سخت  و  ویژه  تدابیر  تحت  منظور 
میزبان برای تیم ها و ورزشکاران حاضر در این 
رویداد برگزار می شود و تیم ملی کشورمان 
نیز علاوه بر رعایت شرایط ویژه بهداشتی و 
تمرینی در اردوی آماده سازی تهران و انجام 
چندیدن مرحله تست PCR، فضای متفاوت 
و خاصی را هم در زمان حضور این مسابقات 

تجربه خوهند کرد.
بر اساس اعلام مقامات ژاپنی کلیه تیم های 
حاضر در این مسابقات می بایست بر اساس 
حداقل ۳  شده،  اعلام  خاص  پروتکل های 
دهکده  در  فردی  قرنطینه  زودتر جهت  روز 
حفظ  منظور  به  و  یافته  حضور  مسابقات 
سلامت خود، در مدت اقامت خود مجوز تردد 
خارج از محدوده مشخص شده را نیز نخواهند 
داشت و با شرایط ویژه به انجام تمرینات خود 

تا روز مسابقه خواهند پرداخت.

قرعه کشی مسابقات کشتی آزاد قهرمانی آسیا در 
قزاقستان انجام شد.

آزاد  کشتی  های  رقابت  دوره  چهارمین  و  سی 
بزرگسالان قهرمانی آسیا از صبح فردا و با برگزاری 
 97 و   79  ،70  ،65  ،57 اوزان  اوزان  مسابقات 
کیلوگرم در شهر آلماتی قزاقستان آغاز می شود. 
قرعه کشتی نمایندگان کشورمان بعداز ظهر امروز 

برگزار شد که نتایج آن به شرح زیر است:
دارند،  حضور  نفر   12 که  کیلوگرم   57 وزن  در 
علیرضا سرلک در دور اول با روزگلدی سیداف از 
ترکمنستان کشتی می گیرد و در صورت پیروزی 
بر این حریف در دور بعد به مصاف برنده مبارزه 
میان دولت تمیرجان اف از قزاقستان و بیلال 
از پاکستان می رود. در وزن 61 کیلوگرم مجید 
داستان پس از استراحت در دور اول در دور دوم 
به مصاف راویندر از هند می رود. در این وزن 9 

کشتی گیر شرکت کرده اند.
در وزن 65 کیلوگرم که 11 نفر حضور دارند، مرتضی 
از  حوجاکوف  کریم  با  نخست  دور  در  قیاسی 

ترکمنستان مبارزه می کند و در صورت غلبه بر 
این کشتی گیر، در دور بعد به مصاف برنده میان 
عادیل اوسپانوف از قزاقستان و علی بیک عثمان 
اف از قرقیزستان می رود. در وزن 70 کیلوگرم 
امیرحسین حسینی دور دور اول به مصاف کاران 
از هند می رود و در صورت گذر از این حریف در 
دور بعد با برنده کشتی میان عبدالکریم از کویت و 

سیرباز تالگات از قزاقستان پیکار می کند.
 74 وزن  در  دارند.  حضور  نفر   10 وزن  این  در 
اند،  کرده  شرکت  گیر  کشتی   13 که  کیلوگرم 
اختیار  با  اول  دور  در  خانی  حسین  مصطفی 
نوروزاف از ازبکستان کشتی می گیرد و در صورت 
پیروزی بر این حریف در دور بعد به مصاف برنده 
مبارزه میان سئونگ چول لی از کره و لو سنگاپور 
از می رود. در وزن 79 کیلوگرم علی سوادکوهی 
در دور نخست به مصاف ریوکی یوشیدا از ژاپن 
می رود و در صورت پیروزی بر این کشتی گیر 
در دور دوم با برنده دیدار میان بوبور اسلام اف 
از ازبکستان و سایاکبای یوسوپوف از قرقیزستان 

پیکار می کند. در این وزن 11 نفر حضور دارند. در 
وزن 86 کیلوگرم که 11 نفر حضور دارند، حسن 
یزدانی پس از استراحت در دور اول در دور دوم با 
هایاتو ایشیگورو از ژاپن کشتی می گیرد. در وزن 
92 کیلوگرم کامران قاسم پور پس از استراحت 
در دور نخست در دور دوم به دیدار برنده کشتی 
میان ریوچی یامانکا از ژاپن و سانجیت از هند می 
رود. در این وزن 9 نفر حضور دارند. در وزن 97 
کیلوگرم که 11 شرکت کننده دارد، علی شعبانی 
پس از استراحت در دور اول در دور دوم با برنده 
کشتی میان مین وون سئو از کره جنوبی و هارون 

آبید از پاکستان کشتی می گیرد.
از  پس  طاهری  امین  کیلوگرم   125 وزن  در 
استراحت در دور اول در دور دوم با سارم از سوریه 
کشتی می گیرد و در صورت پیروزی بر این حریف 
در دور بعد و در مرحله نیمه نهایی به مصاف برنده 
کشتی میان آیال لازاریف از قرقیزستان و دانگ 
هوان کیم از کره جنوبی می رود. در این وزن 11 

نفر حضور دارند.
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